
 

Zápisnica 

Mimoriadne zasadnutie Kolégia rektora TU 

4. apríla 2024 

Rokovacia miestnosť rektora TU 
 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny priloženej k originálu zápisnice 

 

Program rokovania:  

1. Otvorenie. 

2. Informácie rektora TU. 

3. Prerokovanie a schválenie návrhu rozpočtu TU na rok 2024. 

3.1. Návrh rozdelenia dotácie 2024 z MŠVVaM SR  na mzdy na súčasti TU 

3.2. Návrh rozdelenia dotácie 2024 z MŠVVaM SR na Tovary a služby a fondy TU 

3.3. Plán investičných akcií TU – aktualizácia 2024 

4. Rozličné. 

 

 

Bod 1 

 

Mimoriadne rokovanie Kolégia rektora Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „KR 

TU“) otvoril a viedol prof. ThLic. Miloš Lichner SJ, D.Th., poverený výkonom funkcie 

rektora Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „poverený rektor univerzity“). Privítal 

prítomných členov KR TU. Následne oboznámil prítomných s navrhnutým programom, 

pričom členovia KR TU súhlasili s návrhom programu tak, ako bol uvedený v pozvánke. 

 

 

Bod 2 

 

Poverený rektor univerzity informoval prítomných o niektorých aktuálnych 

záležitostiach.  

Dňa 3. 4. 2024 sa na pôde Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici zúčastnil 113. 

zasadnutia Slovenskej rektorskej konferencie za účasti štátnej tajomníčky Ministerstva vnútra 

SR, Lucie Kurilovskej a štátneho tajomníka Ministerstva školstva, výskumu, vývoja a 

mládeže SR (ďalej len „MŠVVAM SR“), Róberta Zsemberu, ktorí informovali rektorky a 

rektorov o realizovaných krokoch na ochranu bezpečnosti na vysokých školách. Štátny 

tajomník rezortu školstva tiež detailne informoval o aktuálnom dianí vo vysokoškolskom 

sektore. Na zasadnutí sa zúčastnili aj zástupcovia partnerských organizácií, a to zo Slovenskej 

akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo, Rady vysokých škôl, Študentskej rady vysokých 

škôl, Odborového zväzu pracovníkov školstva a vedy na Slovensku a Klubu dekanov. 

Následne informoval o aktuálnom stave riešenia projektu konzorcia s UCM. Ako 

uviedol, prebehli viaceré rokovania, na ktorých sa spolu s ním zúčastnila dekanka PdF TU. 

Celková suma, ktoré bude pridelená na konzorcium predstavuje výšku 25 126 125,60 €, 

pričom z toho TU dostane čiastku viac ako 12 563 000 €, čiže 50 %. Na rokovaniach bolo 

dohodnutých niekoľko aktivít projektu, ktoré budú spoločne financované - audit, marketing 

a právne služby v celkovej sume 589 202,22 €, ďalej platové náležitosti hlavného 

a finančného manažéra projektu. V tejto súvislosti informoval a prebiehajúcom riešení 

rozšírenia projektového oddelenia univerzity a o pripravovanom vypísaní výberových konaní 

na obsadenie súčasného a nových pozícií zamestnancov projektového oddelenia. Zároveň 

informoval, že v priebehu nasledujúceho týždňa sa bude pripomienkovať partnerská dohoda, 

čo je štandardná zmluva k projektu konzorcia. Po pripomienkovaní bude nasledovať podpis 

zmluvy, a od tohoto aktu začne plynúť nastavený časový harmonogram projektu.  



 

Ďalej pripomenul pripravované výjazdové rokovanie Kolégia rektora TU v júni tohto 

roku, pričom navrhol, aby bolo trojdňové, a to v dňoch 17. – 19. 6. 2024. S uvedeným 

návrhom členovia KR TU vyjadrili súhlas.  

V závere informoval o konaní športového dňa TU, ktorý sa uskutoční dňa 9.4.2024. 

V tejto súvislosti oboznámil so zámerom udelenia rektorského voľna študentom univerzity, 

a to v čase od 8.00-15.00h, s čím súhlasili aj dekani fakúlt.  

 

 

Bod 3 

 

V nasledujúcom bode sa členovia KR TU zaoberali prerokovaním a schválením 

návrhu rozpočtu TU na rok 2024. V tejto súvislosti poverený rektor univerzity informoval, že 

k rokovaniu boli prizvaní riaditelia univerzitných pracovísk a predsedníčka odborovej 

organizácie NKOS pri TU, p. Nitková. Následne odovzdal slovo kvestorke univerzity.  

Kvestorka univerzity informovala, že členom KR TU boli zaslané materiály na 

prípravu rozpočtu TU na rok 2024, ktoré obsahovali 3 základné časti, a to návrh rozdelenia 

dotácie 2024 na mzdy na súčasti TU, návrh rozdelenia dotácie 2024 na Tovary a služby 

a návrh fondov TU na rok 2024, ako aj aktualizovaný Plán investičných akcií 2021-2026.  

 Ako uviedla, predložený návrh vzišiel zo záverov rokovaní dekanskej rady. 

Východiskom pre tvorbu návrhu bola metodika rozpisu dotácie MŠVVaM SR na verejné 

vysoké školy na rok 2024 a metodika rozpisu dotácie na súčasti TU v súlade s Vyhláškou 

rektora TU č. 14/2021 o pravidlách hospodárenia, pričom v celkovom návrhu sa zohľadňujú  

ročné priority jednotlivých súčastí univerzity.  

 Následne prítomných detailne oboznámila so zmenami v metodike rozpisu dotácií 

MŠVVaM SR na verejné vysoké školy na rok 2024 v porovnaní s predošlým rokom v rámci 

programu Vysoká škola a Veda, ako aj s finančným vývojom rozpisu dotácií v rozmedzí 

rokov 2021 – 2024 v jednotlivých programoch, pričom poukázala na to, že v aktuálnom roku 

MŠVVaM SR pridelilo vysokých školám viac finančných prostriedkov v porovnaní 

s predošlými rokmi. Zároveň poukázala na finančný vývoj pridelených dotácií v rozmedzí 

uvedených rokov konkrétne pre TU. 

Kvestorka univerzity sa následne venovala pohľadu na situáciu vo financiách na 

úrovni univerzity. Prostredníctvom grafov v spracovanej prezentácii oboznámila členov KR 

TU s návrhom rozdelenia neúčelovej dotácie na mzdy na súčasti univerzity ako súčasť 

rozpočtu TU na rok 2024. V rámci zdôvodnenia pomocou grafov oboznámila prítomných 

s percentuálnym podielom súčastí TU na výkone v programe Vysoká škola a v programe 

VEDA a finančným prínosom súčastí TU na dotácií na mzdy vyjadreným v €. Následne 

prezentovala model rozdelenia dotácie na mzdové prostriedky, ktorý zahŕňal informácie 

o zdrojoch, ktoré vstupujú do financovania miezd na rok 2024, podiel pokrytia miezd 2023 

z dotácie na rok 2024 a ďalej vysvetlila určenie limitovanej mzdovej potreby na rok 2024, 

výšku solidarizácie (prispievania) a zostatok zdrojov na mzdy po prispievaní.  

V neposlednom rade informovala o nerozdelených zostatkoch z roku 2023, ktoré 

predstavujú rezervu univezity, pričom celková výška rezervy predstavuje výšku  40 573 €. V 

tejto súvislosi informovala, že v rámci posledného zasadnutia dekanskej rady bolo dohodnuté, 

že táto čiastka bude presunutá do motivačného fondu, ktorý sa bude čerpať v priebehu roka v 

zmysle podmienok určených pravidlami hospodárenia. Samostatnou položkou je rezerva na 

plnenie merateľných ukazovateľov výkonnostných zmlúv, ktorá je účelovo viazaná dotačnou 

zmluvou.  

Okrem mzdových prostriedkov sú z pridelenej neúčelovej dotácie financované aj 

tovary, služby a celková prevádzka univerzity, preto sa v ďalšej časti kvestorka univerzity 

venovala predstaveniu modelu a spôsobu ich financovania. V aktuálnom roku je plánovaný 

objem tovarov a služieb vo výške 1 635 199 €. Ako uviedla ďalej, univerzita vytvára 

fakultatívne finančné fondy na finančné zabezpečenie schválených prioritných úloh v oblasti 

vzdelávania, výskumnej a umeleckej činnosti a rozvoja univerzity, a to fond rozvoja, 



 

knižničný fond, fond informačnej štruktúry a služieb, fond vydavateľstva, grantový fond, 

fond údržby a opráv, fond rezervy miezd a odmien univerzity, fond celouniverzitných aktivít 

a fond na podporu vnútorného systému kvality. Súhrn fondov je vo výške 903 126 €, pričom 

kvestorka oboznámila s ich jednotlivou výškou. 

V závere dala kvestorka univerzity do pozornosti informáciu, že na základe 

konsenzuálnej dohody na dekanskej rade sa po schválení rozpočtu budú otvárať pravidlá 

hospodárenia a budú sa upravovať, resp. aktualizovať v zmysle aktuálnych potrieb univerzity.  

 

V rámci otvorenej diskusie predložil dekan FF TU pripomienky, ktoré zároveň členom 

KR TU zaslal v predošlý deň. V rámci Návrhu rozdelenia Tovarov a Služieb navrhol zriadiť 

Fond na podporu Študentskej rady TU, a to na základe podnetu zo strany študentov. Fond by 

mal slúžiť na podporu aktivít rady, aby tieto neboli financované ako doteraz vo forme 

štipendií pre jej členov, ktorí z nich kupujú potrebné pomôcky pre svoje akcie. Tj. aby na 

jednej strane fungovalo motivačné štipendium pre členov Študentskej rady TU ako 

ohodnotenie ich činnosti, a na druhej strane, aby mali aj isté financie na zabezpečenie svojich 

aktivít. Fond navrhol zriadiť pod patronátom pani prorektorky pre vzdelávanie. Do fondu by 

prispievali fakulty dobrovoľne, podľa svojej finančnej kondícii.  
Kvestorka univerzity s uvedeným súhlasila s tým, že je potrebné vytvoriť štatút a 

jasne stanoviť a nastaviť pravidlá jeho tvorby, čerpania a financovania, čomu musia 

predchádzať rokovania, nie je možné ho vytvoriť zo dňa na deň. V tejto súvislosti reagoval aj 

poverený rektor univerzity, že s uvedeným súhlasí, avšak považuje za korektné, aby s takouto 

požiadavkou prišla samotná študentská rada. Navrhol sa uvedeným zaoberať pri revidovaní 

pravidiel hospodárenia, neotvárať túto záležitosť priamo pri súčasnom prerokovaní 

konkrétnej podoby návrhu rozpočtu. Bude uvedené komunikovať s predsedníčkou študentskej 

rady.  

V tejto súvislosti sa pripojili do diskusie aj dekan FZaSP TU s tým, že by uvítal 

predloženie návrhu rozpočtu zo strany študentskej rady. Dekanka PF TU navrhla 

zovšeobecniť túto formu podpory aj na iné organizácie, nie len študentskú radu, pretože na 

TU pôsobia aj iné organizácie študentov. K návrhu na zriadenie fondu sa priklonila aj 

dekanka PdF TU, pričom podotkla, že fakulta financuje dlhodobo študentské aktivity. 

Poverená prorektorka pre vzdelávanie, dr. Nevolná v tejto súvislosti súhlasila so 

zriadeným takéhoto fondu, pričom už v minulých rokoch bolo niečo podobné v riešení, avšak 

nie v konkrétnej podobe. Na základe informácií ktoré má, študenti financovali svoje aktivity 

aj prostredníctvom rôznych sponzorov, pričom mimo iného im s financovaním pomáha aj 

rektorát TU v prípade, ak príde z ich strany požiadavka. Preto by uvítala, keby s týmto 

podnetom bola oboznámená ako prorektorka priamo zo strany študentov, resp. jej 

predsedníčky ako zástupkyne študentov.  

 

Druhou pripomienkou dekana FF TU bolo, že v rámci návrhu rozdelenia dotácie na 

mzdy na súčasti TU namietal dofinancovanie TF TU a rektorát nad rámec maximálnej výšky 

rozdielu stanoveného v zmysle pravidiel hospodárenia medzi pridelenou dotáciou aktuálneho 

roka a plánovanou mzdovou potrebou aktuálneho roka FF TU. Pri dodržaní uvedeného môže 

FF TU prispievať maximálnou sumou 235 944 € pričom v predloženom návrhu je 294 167 €, 

preto požiadal o úpravu a navrhol uvedený rozdiel pokryť z rezervy v rámci tovarov a služieb. 

Kvestorka univerzity reagovala, že návrh bol rozdelený tak ako doposiaľ v zmysle 

pravidiel hospodárenia. Ak by chceli toto ustanovenie zmeniť, muselo by prísť k zmene 

pravidiel hospodárenia, čo v súčasnej situácie nepovažuje za efektívne a poukázala na 

dohodu, na základe ktorej bude revidovanie uvedenej vyhlášky realizované až po schválení 

aktuálneho návrhu rozpočtu na rok 2024.  

Dekan TF TU sa takisto k uvedenému vyjadril, že dofinancovanie mzdovej potreby 

TF TU predstavuje pre nich existenčnú záležitosť. Pri súčasnej priaznivej finančnej situácii 

by nerád ponechal jednu súčasť univerzity na úrovni limitovanej mzdovej potreby, keďže 

ostatné fakulty sú na úrovni plánovanej mzdovej potreby. Preto navrhol doplniť mzdovú 



 

potrebu z tovarov a služieb. Uvedený návrh podporil dekan FZaSP TU. Dekanka PdF TU sa 

vyjadrila, že v prípade ak sa bude deliť dotácia mimo rozpočtových pravidiel, nebude súhlasiť 

s návrhom rozpočtu. K uvedenému sa pripojila aj dekanka PF TU, ktorá by v prípade 

nedodržania rozpočtových pravidiel predložila požiadavku na navýšenie mzdovej potreby 

o potrebu na zabezpečenie externých odborníkov vyučujúcich predmety na PF TU, ktoré 

momentálne financujú z vlastných externých zdrojov. 

V tejto súvislosti poverený rektor univerzity prerušil rokovanie KR TU a zvolal 

rokovanie dekanskej rady za účelom prerokovania uvedenej záležitosti.   

 

 Po ukončení prestávky v rokovaní poverený rektor univerzity informoval o dohode, 

ktorá vzišla z rokovania dekanskej rady, o navýšení rozdelenej dotácie trom súčastiam 

z rezervy z roku 2023 vo výške 40 573 €, pričom zvyšok sa dofinancuje zo zostatku na 

tovary a služby, a to nasledovne: 

PF TU - 10 000 €; TF TU - 24 000 €; FF TU - 48 930 € 

K dofinancovaniu fakúlt budú pripočítané odvody za zamestnávateľa vo výške 36,2 %. 
V roku 2024 sa nebude tvoriť motivačný fond. Na základe takto rozdelenej dotácie 2024 sa 

pripraví návrh rozpočtu na rok 2024 – náklady a výnosy. 

Poverený rektor univerzity následne dal hlasovať a KR TU prijalo nasledovné uznesenie: 

 

Uznesenie MKRTU-1/04042024 

KR TU schvaľuje návrh rozpočtu Trnavskej univerzity v Trnave na rok 2024 v znení 

prijatej zmeny.  

Z: Ing. Naništová 

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom: 11 

za: 11 

proti: 0 

zdržal sa: 0 

Rektor univerzity konštatoval, že uznesenie nebolo jednomyseľne schválené. 

 

 

Bod 4 

 

V rámci posledného bodu rokovania poverená prorektorka pre vonkajšie vzťahy, doc. 

Masaryková oboznámila členov KR TU s informáciami ohľadom Detskej univerzity. Ako 

uviedla, zúčastnila sa na pracovnom stretnutí s prorektorom UCM v Trnave a p. Michalom 

Koricinom, manažérom projektu Učiaca sa Trnava. Detská univerzita by sa mala realizovať 

v prvý júlový týždeň, pričom organizačne podujatie zabezpečí Učiaca sa Trnava. TU by sa 

mala zapojiť v rámci dvoch pracovných dní, konkrétna podoba aktivít je na dohode 

jednotlivých fakúlt. Predbežný návrh zašle poverená prorektorka mailom všetkým dekanom.  

V závere dal poverený rektor univerzity slovo doc. Vargovi, predsedovi AS TU, ktorý 

informoval, že v nadväznosti na schválenie návrhu rozpočtu bude iniciovať zvolanie 

Ekonomickej komisie AS TU, následne bude stanovený termín riadneho zasadnutia AS TU.  

Na záver poverený rektor univerzity poďakoval prítomným za účasť a rokovanie 

ukončil. 

 

Schválil: prof. ThLic. Miloš Lichner, D.Th., 

        poverený výkonom funkcie rektora 

Trnavskej univerzity v Trnave 

 

Zapísala: Ing. Lívia Jánošková 

Trnava, 4. 4. 2024 


